



AfricaRice

FRENCH VERSION ON PAGE 5

JOB ANNOUNCEMENT

DIRECTOR OF RESEARCH AND INNOVATION

Ref: IRS/EPS/DGO/2023/30

The Africa Rice Center (AfricaRice) is seeking a highly qualified **Director of Research and Innovation (DRI)** who will be based at AfricaRice M'bé -Bouaké/ Côte d'Ivoire. S/He will work under the supervision of the Director General.

About AfricaRice

The Africa Rice Center (AfricaRice) is a leading pan-African rice research organization committed to improving livelihoods in Africa through strong science and effective partnerships. AfricaRice is a CGIAR Research Center. It is also an intergovernmental association of 28 African member countries, with headquarters in Côte d'Ivoire.

Position purpose

The Director of Research and Innovation will proactively support a range of programmatic and administrative duties to ensure that all research and innovation for development program activities are in alignment with the 2030 Rice Research and Innovation Strategy for Africa as well as the 2030 Research and Innovation Strategy of the One CGIAR. To achieve this, the DRI will work closely with continental and global stakeholders including NARS leaders and their teams on the continent, One CGIAR Global Science Directors and their teams, the scientific personnel of AfricaRice including Outstation Representatives, Program Leaders, the Project Portfolio Coordinator, and Project Coordinators. The DRI will also coordinate very closely with the Head of the Grants and Conventions Unit of AfricaRice and also provide the appropriate coordination support to ensure the smooth operation of all research stations/offices of AfricaRice established in member countries.

Position responsibilities

The DRI is a member of the Executive management Committee (EMC) and may therefore be asked to act in an interim capacity for the DG of the Center as and when required. The incumbent will be called upon to travel frequently to the offices of AfricaRice in Abidjan and Out Stations. The DRI will have the following duties and responsibilities:

Africa Rice Center – Centre du riz pour l'Afrique

Address/Adresse
01 BP 4029 Abidjan 01, Côte
d'Ivoire
01 BP 2551 Bouaké 01, Côte
d'Ivoire

Telephone/Téléphone
+225 22 48 09 10
+225 22 48 09 20

Fax/ Télécopieur
+225 22 44 26 29
+225 31 63 25 78

E-mail/Courrier électronique
AfricaRice@cgiar.org

Web Site / Site Internet
www.africaRice.org

- Coordinate strategic scientific thinking, priority setting, planning, and coordination at the Center so that they are aligned with the Center's vision and mission as well as those of the One CGIAR 2030 research and innovation strategy and the National Rice Development Strategies (NRDS) of its member countries;
- Ensure continuous review and adjustment of research and innovation priorities in close consultation with AfricaRice's multiple partners and the One CGIAR Global science teams in line with the Center's vision and mission as well as One CGIAR 2030 research and innovation strategy and the NRDS of its member countries;
- Supervise, monitor, and review research and innovation activities of scientists of AfricaRice across multiple disciplines and programs and a large range of partners from the public and private sector in a highly result-oriented setup;
- Ensure the timely implementation of projects and sub-agreements with partners, quality of technical reports and burn rates with respect to the project cycle, workplans and contractual obligations with donors;
- Ensure that the scientific personnel of AfricaRice follow scientific leadership guidelines provided by One CGIAR Global Science teams and relevant One CGIAR system components and that resources mobilized are used in the most effective and efficient manner;
- Commission periodic reviews of AfricaRice research programs in consultation with the Director General, National Agricultural Research Systems of member countries and Global science Teams;
- Coordinate efforts of AfricaRice scientists to deliver on the engagement framework of One CGIAR in relationship with Research and Innovation institutions including National Agricultural Research Institutions, advanced research institutes, regional and continental research fora, the private sector, and non-governmental organizations in and out of Africa;
- Develop and promote strategies to continuously improve the Center's strong publication record of research results in high impact journals;
- Coordinate capacity strengthening and mentoring of scientists especially on the conceptualization of projects and critical thinking on and analysis of research for development matters;
- Engage in fund-raising efforts from traditional and non-traditional sources interested in research and innovation activities carried out by AfricaRice;
- Provide oversight and monitor research and innovation activities as well as representation to stakeholders of AfricaRice and One CGIAR in the research stations/offices of AfricaRice that are established in member countries;
- Ensure the enforcement of the risk management policy of the Center in the areas of responsibility;

- Interface with Senior Management on strategic and operational issues to ensure the efficient and effective management and to achieve the objectives, mission, and vision of AfricaRice;
- Carry out any other duties as may be required by the Director General.

Qualifications/Selection Criteria

Education: A Doctorate degree in an agricultural science discipline with an admirable record of achievements

Work experience and key competencies required:

- At least 10 years of senior management and leadership experience with an agricultural research organization, especially providing leadership to programs and projects with an international dimension;
- Demonstrated work experience in Africa, especially with regards to the implementation of agricultural research projects involving multiple partners and different categories of stakeholders;
- Demonstrated experience in successful fund raising;
- Demonstrated experience in knowledge of the challenges and opportunities for agricultural research and rural development, particularly in sub-Saharan Africa;
- Ability to promote the vision, mission, and strategic goals of AfricaRice and One CGIAR and demonstrate integrity by adhering to the Centre's and One CGIAR's core values and ethical standards;
- Ability to think strategically, holistically, and to effectively communicate messages on complex issues;
- Ability to encourage and facilitate innovation and teamwork in a multicultural environment including sensitivity to gender, diversity, and inclusion;
- Ability to communicate fluently (orally and in writing) in English or in French, with a very good working knowledge of the other language;
- Show strong motivation and leadership skills to bring out the best from individuals and teams;
- Possess excellent communication and interpersonal skills;

Languages

The candidate should be able to communicate fluently (orally and in writing) in English or French and have a good working knowledge of the other language. A working knowledge of local languages spoken will be an asset.

Terms and Conditions

- This is an international recruited position.
- AfricaRice provides an attractive salary and benefits package and a collegial and gender-sensitive work environment.
- The initial appointment is for three (3) years with the possibility for renewal based on performance.

How to apply

1. To apply, click on the following link: <http://jobs.africarice.org>
2. Select the job title “**Director of Research and Innovation**”
3. Follow the step by step application procedure.

Our recruitment platform has been updated. In order to stay informed of vacancies, we invite you to create your account on this new platform.

Only online applications will be considered ***(If you encounter any technical issue on the career site during your application, or you are prevented to proceed with your application until its final completion: Please kindly revert to us along with the screenshot of the issue through this email: africariceHR@cgiar.org). Applications are not allowed through this email.***

Not later than **08 May 2024**

AfricaRice promotes equal opportunities and believes that the diversity of its staff contributes to excellence. We thank all candidates, but only shortlisted candidates will be contacted. For more information on AfricaRice, please visit our website at: www.AfricaRice.org

AVIS DE VACANCE DE POSTE

DIRECTEUR(TRICE) DE LA RECHERCHE ET DE L'INNOVATION

Réf : IRS/EPS/DGO/2023/30

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) recrute un(e) **Directeur(trice) de la recherche et de l'innovation (DRI)** qualifié(e) qui sera basé(e) à M'bé-Bouaké - Côte d'Ivoire. Il/elle travaillera sous la supervision du Directeur Général.

À propos d'AfricaRice

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) est une organisation de recherche panafricaine leader œuvrant pour l'amélioration des moyens d'existence en Afrique par des activités scientifiques et des partenariats efficaces. AfricaRice est un Centre de recherche du CGIAR. AfricaRice est aussi une association intergouvernementale de 28 pays membres africains, qui a son siège en Côte d'Ivoire.

Objectif du poste

Le Directeur de la recherche et de l'innovation soutiendra de manière proactive une série de tâches programmatiques et administratives afin de s'assurer que toutes les activités du programme de recherche et d'innovation pour le développement sont conformes à la stratégie de recherche et d'innovation rizicoles pour l'Afrique 2030 ainsi qu'à la stratégie de recherche et d'innovation du One CGIAR 2030. Pour ce faire, le DRI travaillera en étroite collaboration avec les parties prenantes aux niveaux continental et mondial, y compris les dirigeants des SNRA et leurs équipes sur le continent, les Directeurs scientifiques mondiaux du One CGIAR et leurs équipes, le personnel scientifique d'AfricaRice, y compris les représentants des stations extérieures, les chefs de programmes, le coordinateur du portefeuille de projets et les coordinateurs de projets. Le DRI travaillera également en étroite collaboration avec le Responsable de l'Unité des subventions et des conventions d'AfricaRice et fournira également l'appui de coordination approprié pour assurer le bon fonctionnement de toutes les stations de recherches/bureaux d'AfricaRice installés dans les pays membres.

Principales responsabilités

Le DRI est membre du Comité exécutif de gestion (EMC) et peut donc être invité à assurer l'intérim du DG du Centre en cas de besoin. Le titulaire sera appelé à voyager fréquemment dans les bureaux d'AfricaRice à Abidjan et dans les stations extérieures. Les tâches et responsabilités du DRI sont les suivantes :

- Coordonner la réflexion scientifique stratégique, la fixation des priorités, la planification et la coordination au sein du Centre afin que ces activités soient conformes à la vision et à la

mission du Centre ainsi qu'à celles de la stratégie de recherche et d'innovation du One CGIAR 2030 et des stratégies nationales de développement rizicole (SNDR) de ses pays membres ;

- Assurer la révision et l'ajustement continus des priorités de recherche et d'innovation en étroite consultation avec les multiples partenaires d'AfricaRice et les équipes scientifiques mondiales du One CGIAR, conformément à la vision et à la mission du Centre ainsi qu'à la stratégie de recherche et d'innovation du One CGIAR 2030 et aux SNDR de ses pays membres ;
- Superviser, suivre et examiner les activités de recherche et d'innovation des chercheurs d'AfricaRice dans de multiples disciplines et programmes et d'un large éventail de partenaires des secteurs public et privé dans un cadre fortement axé sur les résultats ;
- Veiller à la mise en œuvre à temps des projets et des sous-contrats avec les partenaires, à la qualité des rapports techniques et aux taux d'exécution par rapport au cycle des projets, aux plans de travail et aux obligations contractuelles avec les donateurs ;
- S'assurer que le personnel scientifique d'AfricaRice suit les directives de leadership scientifique fournies par les équipes scientifiques mondiales du One CGIAR et les composantes pertinentes du système du One CGIAR et que les ressources mobilisées sont utilisées de la manière la plus efficace et efficiente possible ;
- Commander des revues périodiques des programmes de recherche d'AfricaRice en consultation avec le Directeur général, les systèmes nationaux de recherche agricole des pays membres et les équipes scientifiques mondiales ;
- Coordonner les efforts des chercheurs d'AfricaRice pour respecter le cadre d'engagement du One CGIAR en relation avec les institutions de recherche et d'innovation, y compris les institutions nationales de recherche agricole, les instituts de recherche avancée, les forums de recherche régionaux et continentaux, le secteur privé et les organisations non gouvernementales en Afrique et hors d'Afrique ;
- Élaborer et promouvoir des stratégies visant à améliorer en permanence les excellents résultats de recherche publiés par le Centre dans des revues à fort impact ;
- Coordonner le renforcement des capacités et l'encadrement des chercheurs, notamment en ce qui concerne la conceptualisation des projets, la réflexion critique et l'analyse des questions de recherche pour le développement ;
- S'engager dans des efforts de mobilisation de fonds auprès de sources traditionnelles et non traditionnelles intéressées par les activités de recherche et d'innovation menées par AfricaRice ;
- Assurer la supervision et le suivi des activités de recherche et d'innovation ainsi que la représentation des parties prenantes d'AfricaRice et du One CGIAR dans les stations de recherche/bureaux d'AfricaRice qui sont dans les pays membres ;

- Veiller à l'application de la politique de gestion des risques du Centre dans les domaines de responsabilité ;
- Servir d'interface avec la haute direction sur les questions stratégiques et opérationnelles afin de garantir une gestion efficace et efficiente et d'atteindre les objectifs, la mission et la vision d'AfricaRice ;
- Exercer toute autre tâche à la demande du Directeur général.

Qualifications / critères de sélection

Qualifications : Un doctorat dans une discipline des sciences agricoles avec un palmarès admirable.

Expérience professionnelle et compétences clés :

- Avoir au moins 10 ans d'expériences en matière de gestion et de leadership au sein d'une organisation de recherche agricole, en particulier dans la gestion de programmes et de projets de dimension internationale ;
- Expérience professionnelle avérée en Afrique, notamment en ce qui concerne la mise en œuvre de projets de recherche agricole impliquant de multiples partenaires et différentes catégories de parties prenantes ;
- Expérience avérée dans la mobilisation de fonds ;
- Expérience avérée dans la connaissance des défis et des opportunités de la recherche agricole et du développement rural, en particulier en Afrique subsaharienne ;
- Capacité à promouvoir la vision, la mission et les objectifs stratégiques d'AfricaRice et du One CGIAR et à faire preuve d'intégrité en adhérant aux valeurs fondamentales et aux normes d'éthiques du Centre et du One CGIAR ;
- Capacité à penser de manière stratégique et holistique, et à communiquer efficacement des messages sur des questions complexes ;
- Capacité à encourager et à faciliter l'innovation et le travail d'équipe dans un environnement multiculturel, y compris la sensibilité au genre, à la diversité et à l'inclusion ;
- Capacité à communiquer couramment (oralement et par écrit) en anglais ou en français, avec une très bonne connaissance pratique de l'autre langue ;
- Faire preuve d'une grande motivation et de compétences en matière d'encadrement afin de tirer le meilleur des individus et des équipes ;
- Posséder d'excellentes compétences en matière de communication et de relations interpersonnelles.

Langues

Le/la candidat(e) devrait être en mesure de communiquer couramment (à l'oral et par écrit) en anglais ou en français et avoir une bonne connaissance pratique de l'autre langue.

Termes et conditions

- Il s'agit d'un poste international.
- AfricaRice offre un salaire et des avantages attrayants ainsi qu'un environnement de travail collégial et sensible au genre.
- Le contrat initial est d'une durée de trois (3) ans avec possibilité de renouvellement en fonction de la performance et de la disponibilité des fonds.

Comment faire acte de candidature

1. Pour faire acte de candidature, veuillez cliquer sur le lien suivant : <http://jobs.africarice.org>
2. Cliquer sur l'intitulé de poste « **Directeur de la Recherche et de l'Innovation** »
3. Suivre les procédures de candidature étape par étape.

Notre plateforme de recrutement a été actualisé. Afin de rester informé des vacances de poste, nous vous invitons à créer votre compte sur cette nouvelle plateforme.

Seules les candidatures en ligne seront prises en compte ***(Si vous rencontrez un problème technique sur le site de carrière pendant que vous soumettez votre candidature, ou si vous ne pouvez pour des raisons techniques terminer le processus, merci de bien vouloir nous adresser un courriel avec une capture d'écran des problèmes rencontrés à l'adresse suivante : africariceHR@cgiar.org). Les candidatures ne sont pas recevables par ce courriel.***

Les candidatures sont recevables jusqu'au **08 Mai 2024**

AfricaRice favorise l'égalité des chances et est convaincu que la diversité de son personnel contribue à l'excellence. Nous remercions tou(te)s les candidat(e)s mais seuls les candidat(e)s présélectionné(e)s seront contacté(e)s. Pour de plus amples informations sur AfricaRice, veuillez visiter notre site web à : www.AfricaRice.org